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PREDSJEDNIKU SKUPSTINE CRNE GORE

PODGORICA

Vlada Crne Gore, na sjednici od 11. juna 2015. godine, razmotrila je
Amandman na Predlog zakona o izmjeni Zakona o integrisanom
sprjeeavanju i kontroli zagadivanja 2ivotne sredine (predlagaei poslanici:
Darko Pajovit, Goran Tuponja i Srdan Perla), koji je dostavila Skupttina
Crne Gore.

Amandman glasi:

AMAN DMAN I
U elanu 1 Predloga zakona kojim se mijenja elan 31 osnovnog zakona rijeei
„do 1. januara 2020.godine" zamjenjuju se rijeeima: „do 01. januara 2016.
godine"

Vlada ne prihvata Amandman I.

ObrazIo2enje
Predlo2eni amandman se ne prihvata iz razloga jer se u

pretpostavljenom roku poeetka primjene predlo2enog zakona (oko pet
mjeseci ostavljeno za primjenu do 1. januara 2016) ne mogu obezbijediti
svi preduslovi da se zapoene s punom implementacijom kako bi operateri
pribavili integrisanu dozvolu do 1. januara 2016. godine iz vie razloga.

Predlogom zakona o integrisanom sprjeeavanju i kontroli zagacTivanja
2ivotne sredine u elanu 2 utvrcleno je da 6e zakon stupiti na snagu osmog
dana od dana objavljivanja u „Slu2benom listu Crne Gore", time bi operateri
irnali veoma kratak rok za investiranje znatnih iznosa u unapredenje
postojeoe ill nabavku nove tehnoligije. U tom kontekstu va2no je ista6i da je
jedini razlog zbog Oega je i pokrenuta inicijativa izmjena zakona produ2enje
roka operaterima za dobijanje integrisane dozvole za rad kako bi svojim
djelatnostima smanjili negativni uticaj na iivotnu sredinu i sveli nivo
zagacienja na nivo zakonom dozvoljenih granica.



Takode, Vlada napominje da je, u skladu s va2e6im zakonom o
integrisanom sprje6avanju i kontroli zagadivanja 2ivotne 'sredine,
Termoelektrana „Pljevlja" dostavila Zahtjev za izdavanje integrisane
dozvole, u roku predvidenom Programom uskladivanja pojedinih privrednih
grana sa Zakonom o integrisanom spre6avanju i kontroli zagadivanja
2ivotne sredine. Zahtjev Termoelektrane „Pljevlja" je vraeen zbog
nepotpune dokumentacije. Medutim, Zahtjevom se TE „Pljevlja" poziva na
odluku Ministarskog savjeta Evropske energetske zajednice, kojom se
postrojenjima poput TE „Pljevlja" pri kraju proizvodnog vijeka odobrava
moguenost odstupanja od po§tovanja Direktive 2001/80/EC o velikim
lo±i§tima, pod uslovom da operater postrojenja podnese zahtjev za
derogaciju nadle2nom organu najkasnije do kraja 2015. godine. 0
navedenom zahtjevu Ministarski savjet bi trebalo da odluoi tokom 2016.
godine.

U slueaju Termoelektrane „Pljevlja" moguenost odstupanja od
po§tovanja granionih vrijednosti za sunnpor-dioksid i okside azota svodi se
na opciju rada od maksimalno 20.000 radnih sati u periodu 2018-2024.
godina, §to u prosjeku predstavlja 6 godina rada sa 50% kapaciteta iii oko 3
godine rada s punim kapacitetom. Na ovaj naein, primjenom vremenskog
ogranieenja rada, odhosno ogranieenja kapaciteta i emisije sumpor-
dioksida i oksida azota smanji6e se oko 50% u datom §estogodi§njem
periodu. je napomenuti da se u ambijentalnom vazduhu u PljevIjima
ne bilje2e pove6ane koncentracije ovih zagadujudh materija, ve6 uglavnom
suspendovanih 6estica tokom sezone grijanja.e

Za postrojenje Kombinata aluminijuma Podgorica predat je Zahtjev u
roku predvidenonn Programom uskladivanja pojedinih privrednih grana sa
Zakonom o integrisanom sprjeoavanju i kontroli zagadivanja isivotne
sredine, koji je vraden zbog nepotpune dokumentacije. S obzirom da je u
toku privatizacija pomenute kompanije, dat je rok od 60 dana od dana
preuzimanja kompanije za podno§enje kompletne dokumentacije kako bi
se proces izdavanja integrisane dozvole mogao nastaviti. Postrojenje H.K.
„2eijezara Nik§i6" nije predalo zahtjev za izdavanje integrisane dozvole
nadle2nom organu. Rok za podno§enje zahtjeva, po Programu, bio je jul
2012. godine.

Shodno navedenom, Vlada smatra da je planirani rok realan jer bi
postojed operateri mogli da investiraju u neophodnu opremu kako bi
nastavili rad u skladu s ekolo§kim standardima.
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